
ОБЩЕСТВЕН СЪВЕТ ПРИ ВТОРО СУ „НИКОЛА Й. ВАПЦАРОВ“ – МОНТАНА 

Вх. №АД-19-163/09.10.2023 г. 

 

Протокол № 1/09.10.2023 г. 

 

             Днес, 09 октомври 2023 г., в дирекцията на Второ СУ „Н. Вапцаров“ – Монтана 

се проведе заседание на Обществения съвет към училището. 

Присъстват петима членове: 

1. Мария Веселинова – родител 

2. Анна Георгиева - родител 

3.Мирослава Иванова– родител 

4. Станислав Станоев – финансиращ орган 

5. Борис Трифонов – представител на работодателите 

и директора на училището г-жа Елка Станева 

няма отсъстващи членове. 

На основание чл. 26, ал. 2 от Правилника за създаването, устройството на 

дейността на обществените съвети към детските градини и училища, чл.259 ал.1 от 

ЗПУО, във връзка с чл. 14, ал. 1 от Правилника за създаването, устройството и дейността 

на обществените съвети към детските градини и училища, протокол  № АД-19-

377/15.11.2022 г. за избор на членове на Обществения съвет и заповед № 2826/26.10.2022 

г. на кмета на община Монтана и Заповед РД-13-358/24.11.2022 г. е утвърден  поименния 

списък на членовете на настоящия обществен съвет. За протоколчик е Дамянка 

Гаврилова – гл. учител нач. етап. 

Дневен ред: 

1. Предложение пред Обществения съвет за разглеждане и  даване на съгласие учениците 

от паралелките от I а, I б, IV а, IV б, IV в клас от Второ СУ ,,Н. Й. Вапцаров“ да се включат 

през учебна 2024/2025 година в проект „Иновативни училища“. 

2. Запознаване на членовете на Обществения съвет със Стратегия за развитие на Второ 

СУ „Никола Й. Вапцаров“ – гр. Монтана за периода 2023-2028 година, съгласно чл.16. 

(1) т. 1 от Правилника за създаването, устройството и дейността на обществените 

съвети и съгласуването й. План за изпълнение за учебната 2023-2024 г. 

3. Съгласуване на  Правилник за дейността на училището за учебната 2023-2024 г. 

4. Съгласуване на  УУП  I-XII клас за учебната 2023-2024 г. 

5. Приемане на формите на обучение в училището. 

6. Приемане на  годишния план за дейността на училището 

7. Приемане на етичен кодекс на училищната общност. 

8. Стратегия за намаляване  на дела на преждевременно напусналите системата на 

образованието и застрашени от отпадане ученици. 

9. Стратегия за насърчаване и повишаване на грамотността.  Мерки за повишаване 

качеството на образование. 

По т. 1 от дневния ред г-жа Мария Веселинова – председател на Общественият 

съвет даде думата на г-жа Елка Станева – директор на училището да представи целта на 

иновацията, свързана с дигитализация на учебния процес по БЕЛ, родинознание, човекът 

и природата и технологии и предприемачество. Г-жа Елка Станева запозна 

присъстващите с решението на заседанието на ПС за включване на учениците от 

паралелките от I а, I б, IV а, IV б, IV в клас през учебна 2024/2025 година в проект 

„Иновативни училища“. Представителите на ОС одобриха идеята и споделиха, че 

училището вече има опит в представянето на иновативни практики.  



Общественият съвет декларира своето съгласие за участие на учениците, които ще 

бъдат в I а, I б, IV а, IV б, IV в клас през 2024/2025 година в проект „Иновативно 

училище“. В резултат на проведеното гласуване Общественият съвет взе следното 

решение: 

,,На основание чл.16, ал. 2 от Правилника за създаването, устройството и 

дейността на обществените съвети към детските градини и училища, Общественият 

съвет към Второ СУ „Никола Й. Вапцаров“ – Монтана декларира съгласие за участие 

на учениците от I а, I б, IV а, IV б,  IV в клас – общ брой пет паралелки през учебната 

2024/2025 година в иновация по БЕЛ, родинознание, човекът и природата и технологии 

и предприемачество с използване на иновативни методи в обучението.“ 

Вниманието беше насочено към иновативните методи и обучението по 

предметите, както и към очакваните резултати и ресурсната обезпеченост. 

Присъстващите изказаха своето отношение по въпроса. Г-жа Анна Георгиева се изказа, 

че в училището се създават условия за възпитание и обучение и включването на 

учениците в проект „Иновативно училище“ е продължение на ефективното управление 

на училищната организация, ориентирано към конкурентноспособност в условията на 

високотехнологичния век, в който живеем. 

 Г-жа Веселинова като родител сподели, че дъщеря й е участвала и в групата за 

посещение на иновативните училища, с които Второ СУ си партнира. 

Други изказвания не се направиха. 

Точка 1 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

По т. 2 от дневния ред – г-жа Т. Езекиева запозна Обществения съвет с 

предложените от колегите цели и дейности в Стратегията, работата на комисията по 

изготвяне на Стратегията и План за изпълнение за учебната 2023-2024 г.. След дискусия, 

Стратегия за развитие на Второ СУ „Никола Й. Вапцаров“ – гр. Монтана за периода 2023-

2024 година бе одобрена от обществения съвет. 

Точка 2 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

 По т. 3 от дневния ред, членовете на ОС бяха запознати с Правилник за 

дейността на училището за учебната 2023-2024 г., изготвен от комисията и участваха в 

обсъждането. Посочени бяха допълнения, свързани с права и отговорности на учители 

и ученици. 

Точка 3 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

                По т. 4 от дневния ред,  г- жа Е. Станева – директор на училището, припомни, 

че на годишния съвет вече са гласувани и приети учебните планове, по които ще работи 

училището през следващата учебна година. Тя съобщи, че е настъпила промяна в 

учебните планове за 11. клас професия 541030 ,,Хлебар-сладкар“, специалност 5410301 

,,Производство на хляб и хлебни изделия и 8. клас професионално направление код 811 



,,Хотелиерство, ресторантьорство и кетъринг“, по професия „Ресторантьор“,  код: 

811060, наименование на специалността от професия ,,Кетъринг“.  

Точка 4 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

  По т. 5 Относно формите на обучение г-жа Е. Станева запозна присъстващите с 

формите на обучение, приети на ПС: „През учебната 2023/2024 год., учениците от 

Второ СУ „Никола Й.  Вапцаров“ да се обучават в: 

*дневна форма /Вариант – 1 за целодневна организация/; 

*комбинирана форма – при необходимост; 

*самостоятелна форма – при необходимост; 

*ОРЕС – при необходимост ще учим онлайн в платформата Тиймс. 

През учебната 2023/2024 година ученици от IX a клас и X a клас с професия  

 „Готвач“, специалност „Производство на кулинарни изделия и напитки“ ще се 

обучават в дуална форма, както и група ученици от XI a клас с професия 

,,Хлебар-сладкар“, специалност „Производство на хляб и хлебни изделия“. 

Точка 5 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

По т. 6 от дневния ред, г-н Н. Стефанов прочете Годишен план на училището, 

изготвен от комисията. Предварително представители на ОС участваха в обсъждането 

на дейности с участието на родителите. Посочени бяха конкретни срокове и 

отговорници. 

Точка 6 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

По т. 7 - Приемане на етичен кодекс на училищната общност, членовете на ОС 

предварително бяха запознати с основните принципи и ценности, моралните 

отговорности към учениците и между колегите. Етичният кодекс бе одобрен и се изказа 

всеобщо мнение, че  правилата на този кодекс са неизменна част от работата на цялата 

училищна общност, както и че Етичния кодекс е отворен документ, подлежащ на 

развитие и промяна. 

Точка 7 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

По т. 8 - Стратегия за намаляване  на дела на преждевременно напусналите 

системата на образованието и застрашени от отпадане ученици. Направен бе коментар, 

че работата на педагогическия съветник за идентифициране на деца в риск и застрашени 

от отпадане е съвместна с учителите и класните ръководители. Акцентът бе върху 

целите, задачите и План за действие през учебната година. 

На учениците, застрашени от отпадане, да се осигури възможност за индивидуална изява 

чрез включване в различни инициативи, организирани от училището 



Точка 8 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

По т. 9 - Стратегия за насърчаване и повишаване на грамотността.  Мерки за 

повишаване качеството на образование членовете на ОС изказаха мнение, че с тези мерки 

се цели да се подобряват непрекъснато условията и редът за разработване на ефективна 

вътрешна училищна система за осигуряване на качеството на образованието. Според тях 

важни са повишаване мотивацията на учителите и тяхната квалификация. При 

дискусията се посочи, че използване на разнообразни форми за проверка на знанията, 

уменията и компетентностите на учениците, както и допълнителни часове и консултации 

ще повишат качеството на образованието. ОС одобри Стратегията като акцентът бе 

върху развиване на позитивно отношение учител-ученик. 

Точка 9 беше приета с 5 гласа „За“. 

Гласували „за“ – 5 

Против – нула 

Въздържали се – нула 

Предложението се приема. 

 

 

С това дневният ред беше изчерпан и събранието беше закрито от г-жа Елка Станева. 

 

 

 

 

 

 

Протоколчик:  (п)                                                        Председател:  (п) 

Дамянка Гаврилова                                                  Мария Веселинова                                                    
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